
گروه فرهنگ و هنر- فرانتس 
شــوبرت که در ۳۱ ژانویه ۱۷۹۷ در 
وین به دنیا آمد، به ســرعت مراتب 
موســیقی را طی کرد تا در جوانی به 
یکی از بزرگان تبدیل شــد. شوبرت 
علیرغم زندگی کوتاهی که داشــت، 
حــدود ۶۰۰ قطعه آهنگســازی، ۹ 
ســمفونی، چندین ســونات و آثار 

دیگر را خلق کرد.
شــوبرت بــه عنــوان یکی از 
بهترین آهنگســازان تمام دوران در 
نظر گرفته می شــود؛ با اســتعدادی 
برای آهنگسازی خلاقانه، ملودیک 

و هارمونیک!
شــوبرت و علاقــه بــه 

خوش گذرانی
شــوبرت  فرانتــس 
عصرهای خــود را با لذت 
بردن از نوشیدنی و موسیقی 
سپری کرد و درحقیقت او 
شــدیدا به الــکل اعتیاد 

داشت.
او از اوقات خوش 
اســتقبال می کــرد و به 
گردهمایی های  خاطــر 
موســیقی نامشــخص 
است؛ زیرا او جایی بین 

قلمرو موسیقی کلاسیک و رمانتیک 
فعالیــت کــرد. او تا دهه هــا پس از 
مرگش ناشناخته بود. با این وجود، او 
را در زمره آخرین آهنگسازان بزرگ 
کلاسیک می دانند. هادی حجازی فر، 
کشــف یک دهه اخیر سینمای ایران 

است. هنرمندی که بلافاصله پس 
از فارغ التحصیلی در دانشــگاه، از 
ابتدای دهــه ۸۰، فعالیت حرفه ای 
خود را در تئاتر و سینما، با بازیگری 

و کارگردانی، آغاز کرد.

خیلی خوش شانس بود که کار 
حرفــه ای اش در ســینما را با مزرعه 
پدری رســول ملاقلی پور آغاز کرد. 
کار سنگینی در حوزه سینمای جنگ 
که قطعا تجربیات بزرگی را در مسیر 
تولید فیلم های دفاع مقدس در پیشگاه 
او قــرار داد علی الخصوص آن که در 
آخرین ساخته جنگی ملاقلی پور نیز 

حاضر بود و عصاره ۲ دهه فیلمسازی 
این کارگردان جریان ساز را از نزدیک 
تجربه کرد و قطعا درس های بسیاری 

از آن گرفت.
حجازی فر پس از مزرعه پدری، 

به دنیای تئاتر، روی خوش بیشــتری 
نشان داد چرا که در آنجا می توانست 
نمایشــنامه های مورد قبول خود را 
کارگردانــی کند و ایــن، علاقمندی 
بزرگ تــری برای او بــود. به همین 
دلیــل، او تا یک دهــه پس از مزرعه 
پدری، عمدتا در تئاتر، کارگردانی و 
بازی کرد و تجربیات بسیاری خوبی 

در این ۲ زمینه به دست آورد.
اقبال بزرگ اما در ســال ۹۴ و با 
ایستاده در غبار برای وی رقم خورد. 
مخاطبانــی که تا آن زمان، با ســبک 
حرفه ای مهدویان آشــنایی نداشتند، 

نمی دانســتند که با فیلمی داســتانی 
مواجه هســتند و یا با مســتندی که 
در ســال های حیات احمد متوسلیان 
فیلمبرداری شــده. آنها حتی به این 
میزان شباهت حجازی فر با متوسلیان 
نیز شک داشــتند و گمان می کردند 
که با متوســلیان واقعی طرف هستند. 
همین نــگاه، میخ حضور حرفه ای تر 

حجازی فــر در ســینمای ایــران را 
محکم تــر به زمین کوبید به طوری که 
وی خیلــی زود، بــه بازیگــر فیلم  
کارگردانانی با اندیشــه های متفاوت 
نظیر ابراهیم حاتمی کیا، نیکی کریمی، 
سعید ســهیلی، بهروز شعیبی، کیوان 
علیمحمدی و امیربنکدار، مجیدرضا 
مصطفوی، علی عظشانی و . . . تبدیل 

شد.
بازی گل درشــتی  حجازی فر، 
ندارد. بیشتر به حیات واقع گرای یک 
کاراکتر نزدیک اســت. می داند روی 
میمیک صــورت و تنالیته صدایش 
چه مهندســی هایی داشته باشد تا به 
مختصات نقشش نزدیک شود، بازی 
او خشک نیســت و انعطاف خوبی 
در زمینه جان بخشــی به شــخصیت 
دارد. تمام این پارامترها ســبب شد تا 
حجازی فر، خیلی زود، به محبوبیت 
بالایی در میان مخاطبان و البته جامعه 
سینمایی کشــور برسد به گونه ای که 
طیف های مختلف فکری، در کارنامه 

او حضور دارند.
حجازی فــر که دهــه ۷۰ را با 
آموزش، دهه ۸۰ را با تئاتر و دهه ۹۰ 
را با ســینما سپری کرده بود، در آغاز 
دهه ۱۴۰۰، یک کار بزرگ انجام داد. 
او که تجارب فوق العاده ای در زمینه 
بازیگری و کارگردانی به دست آورده 

بود، به خاستگاه دلی خود بازگشت و 
با موقعیت مهدی، یک انفجار بزرگ 
در حوزه ســینمای دفــاع مقدس به 
وجــود آورد. گونه دفاع مقدس که تا 
آن سال، اقبال دهه های گذشته خود را 
نمی دید، این بار با هادی حجازی فر، 
تغییر ریل داد و موفق شــد تا در فاز 
روایت گری  جدید، سمت وســوی 
را بــه وجوه کمترپرداخته شــده این 

رخداد عظیم ببرد.
حجازی فر در موقعیت مهدی، 
دوربین را بــه زندگی مهدی باکری 
برد. موفق می شــود تا ترسیم دقیق تر 
و جزئی تری از احوالات درونی این 
شــخصیت در زندگی خصوصی و 
جبهه های نبــرد بیافریند و از همین 
روی، به تفســیر جدیدی برسد که تا 
آن زمان در سینمای دفاع مقدس ما، تا 
این اندازه موردتوجه قرار نگرفته بود. 
در این فیلــم، مخاطب با فرمانده ای 
مواجه اســت که مانند همه انسان ها، 
غلوآمیز به تصویر کشــیده نمی شود 
و تمرکز، بیشــتر بر احوالات نفسانی 
اوست تا شــجاعت هایش در میدان 
نبــرد. این ریزبینــی، خیلی به مذاق 
مخاطــب خوش آمد و ســبب دیده 

شدن گسترده فیلم شد.
البته کــه موقعیت مهدی، یکی 
از داســتان های سریال عاشورا است 

که به فیلم بلند تبدیل شــد. عاشورا 
این شــب ها درحالی از شــبکه اول 
ســیما در حال پخش است که اقبال 
مردمی قابل توجهی متوجه اوست و 
با نگاه های ستایش گرایانه ای از سوی 

مخاطبان مواجه شده است.
هادی حجازی فر، تا همین جا که 
۲ دهــه از عمر حرفه ای او می گذرد، 
کارنامــه قابل قبولی از خود به یادگار 
گذاشته است. مهم ترین اقدام او تغییر 
ریل قابل تاملی بود که وی با موقعیت 
مهدی در ســینمای دفــاع مقدس به 

وجود آورد. 
گونه ای ملــی که به دلیل تکرار 
مضامین و کمبود تولیدات، شــعف 
چندانی را در سینماگران و مخاطبان 
ایجاد نمی کرد، بــا موقعیت مهدی، 
وارد فــاز اجرایی جدیــد و تحول 
ســاختاری قدرتمندی شد که مسیر 
این گونــه ســینمایی را تغییر داد و 
به عنــوان صف شــکن، راه را برای 
ورود مضامیــن مشــابه فراهم آورد. 
روزگاری ایــن تغییر ریل، با نام هایی 
چون رســول ملاقلی پــور و ابراهیم 
حاتمی کیا صورت می گرفت و امروز 
این افتخار به نــام هادی حجازی فر 
سند خورده است. او تا همین جا هم 
دینش را به ســینما، علی الخصوص 

سینمای جنگ ادا کرده است.
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20%

مارتین اسکورسیزی ۵ پروژه برای ساخت دارد
گروه فرهنگ و هنر- مارتین اسکورســیزی در مصاحبه ای جدید گفته است چند پروژه  سینمایی در دست اجرا 

دارد که اقتباسی از رمان »خانه« نوشته مریلین رابینسون از جمله آنها است.
مارتین اسکورسیزی به تازگی در مصاحبه با تایم از پروژه هایی که دارد روی آن ها کار می کند حرف زده و برای 
اولین بار در مورد اقتباس از رمان »خانه« صحبت کرده اســت. با توجه به موضوع داســتان می توان گفت شــباهتی به 

فیلم های حماسی که اسکورسیزی در ۲۰ سال گذشته ساخته، ندارد.
داستان کتاب درباره جک، پسر ناخلف کشیش بوتون است که پس از ۲۰ سال دوری به عنوان یک فرد الکلی با ۲ 
دهه اسرار از ناپدید بودنش، به خانه برگشته است. او که همیشه با پدر سنت گرای خود در تضاد بوده، حالا سعی دارد با 
پدرش صلح کند.اسکورسیزی درباره فیلمی درباره عیسی )ع( هم صحبت کرده که پروژه ای است که این فیلمساز در 
پاسخ به درخواست پاپ به آن فکر می کند. او گفته دقیقاً مطمئن نیست که این فیلم یک فیلم واقعی و تاریخی باشد یا نه، 
 و به نظرش ممکن است ترکیبی از داستان سرایی تخیلی و موضوع های غیرداستانی باشد که خودش هم در آن حضور 

دارد.
این کارگردان گفته: نمی دانم دقیقاً چه خواهد شد. نمی دانم اسمش را چه می گذارید. یک روایت مستقیم نخواهد 

بود، اما سکانس های نمایشی دارد و من هم در آن حضور خواهم داشت.
»قاتلان ماه کامل« ۲۰ اکتبر اکران می شود و دیوید گران، نویسنده رمان »قاتلان« گفته کتاب دیگرش »شرط بندی« 
احتمالاً فیلم بعدی اسکورســیزی خواهد بود. بدون در نظر گرفتن »خانه«، »شــرط بندی« و »عیسی«، اسکورسیزی در 
حال حاضر ۲ فیلم دیگر در دست ساخت دارد که شامل یک فیلم زندگینامه ای درباره جری گارسیا )خواننده، نوازنده 
و ترانه نویس دهه ۱۹۶۰( و یک فیلم زندگینامه ای درباره تدی روزولت با بازی لئوناردو دی کاپریو می شود. یعنی در 
مجموع این فیلمساز ۸۰ ساله دارد روی ۵ پروژه کار می کند. اسکورسیزی گفته است برنامه ای برای بازنشستگی ندارد 

و می خواهد به کارگردانی ادامه دهد تا زمانی که از نظر فیزیکی دیگر نتواند این کار را انجام دهد.
وی چندی پیش گفته بود: من پیر هســتم. چیزهایی خوانده ام و چیزهایی را می بینم که می خواهم داستان شــان را 
بگویم و دیگر وقتی نمانده است. کوروساوا، وقتی اسکارش را گرفت، وقتی جورج )لوکاس( و استیون )اسپیلبرگ( 
آن را به او دادند، گفت: من تازه دارم می بینم که سینما چه چیزی می تواند باشد، و دیگر خیلی دیر شده است.« او در آن 
زمان ۸۳ ساله بود. آن زمان با خودم گفتم: منظورش چیست؟ و حالا می دانم منظور او چه بود.هم زمان با این مصاحبه، 

تصویر اسکورسیزی روی جلد مجله تایم که ۹ اکتبر منتشر می شود، جای گرفته است.

فرهنگ و هنر

هادی حجازی فر در طول ۲ دهه فعالیت حرفه ای در سینما، به تجارب بزرگی دست یافته که تنها »موقعیت مهدی« او، ریل گذاری 
نوینی در مسیر سینمای دفاع مقدس ایجاد کرد که تکانه ها و پس لرزه های آن تا سال ها در آثار این حوزه ملموس خواهد بود.

حجازی فــر در موقعیــت مهــدی، دوربیــن را به زندگــی مهدی باکــری برد. موفق می شــود 
تــا ترســیم دقیق تــر و جزئی تــری از احــوالات درونــی ایــن شــخصیت در زندگــی 
خصوصــی و جبهه هــای نبــرد بیافرینــد و از همیــن روی، بــه تفســیر جدیدی برســد که 
تــا آن زمــان در ســینمای دفــاع مقــدس ما، تا ایــن انــدازه موردتوجه قــرار نگرفتــه بود. 

هادی حجازی فر؛ کشف یک دهه 
اخیر سینمای ایران

گــروه فرهنگ و هنر- شــبکه 
آی فیلم بــا پایان ماه صفر فصل اول از 
سریال طنز »نون خ« به کارگردانی سعید 
آقاخانی را پخش می کند.»نون خ۱« به 
تهیه کنندگی مهدی فرجی از دیشــب 
یکشنبه، ۲۶ شهریورماه هرشب ساعت 
۲۲ به روی آنتن شــبکه آی فیلم رفت. 
»نون خ۱« به کارگردانی سعید آقاخانی 
و نویسندگی امیر وفایی اولین بار نوروز 
۱۳۹۸ در ۱۵ قسمت از شبکه یک سیما 
پخش شــد. »نون خ« مخفف نام نقش 
اصلی این سریال، »نورالدین خان زاده« 

اســت که سعید آقاخانی نقشش را ایفا 
کرده است. سعید آقاخانی، حمیدرضا 
آذرنــگ، فریده ســپاه منصور، پاشــا 
جمالی، علی صادقی، کاظم نوربخش، 
سیروس میمنت، نسرین مرادی، هومن 
حاجی عبدالهی، نعیمه نظام دوست، ندا 
قاسمی، هدیه بازوند و ... در فصل اول 

»نون خ« ایفای نقش کرده اند.
داستان »نون خ۱« درباره نورالدین 
خانزاده )سعید آقاخانی( صاحب یک 
کارگاه فــرآوری تخمــه آفتاب گردان 
اســت. او ۴ دختــر و یک نــوه دارد. 

کشاورزان هم محلی نورالدین، محصول 
تخمه آفتاب گردان خود را به نورالدین 
فروخته اند.نورالدین این محصول را به 
شخصی ســاکن تهران به نام میرزایی 
فروخته اســت تا او این محصولات را 

در کشور ترکیه به فروش برساند.
در همین حین، خبر می رســد که 
میرزایی از دنیا رفته اســت و کشاورزان 
که از این خبر مطلع می شوند هر یک به 
نحوی سعی می کنند تا پول محصولاتی 
را که به نورالدین خانزاده فروخته اند، از 

او بگیرند که ....

گــروه فرهنــگ و هنر-فیلم 
»مواجهه« بــه کارگردانی رضا دادویی 
و تهیه کنندگی ســعید الهی به فستیوال 
بین المللی راهیپ  کشــور هندوستان 
 Rohip International Film(
Festival( راه یافــت. بــه گزارش 
روابط عمومی»مواجهه«، این فیلم برای 
دریافت جایزه در دو بخش بهترین فیلم 

بلنــد بین المللی و بهترین بازیگر نقش 
اول زن )الهه حسینی( با باقی فیلم ها به 

رقابت می پردازد.
برگزاری مراسم اختتامیه و اعلام 
نتایج برگزیدگان این رویداد سینمایی، 
۱۸ ســپتامبر ۲۰۲۳ مطابق با دوشــنبه 
۲۷ شــهریور ۱۴۰۲ اســت.»مواجهه« 
حکایت گره گشــایی و کشف راز یک 

پرونده کلاهبرداری و قتل اســت که با 
زندگی شخصی افراد مختلفی از جامعه 
گره می خورد.از جمله بازیگران اصلی 
این فیلم می توان بــه رحیم نوروزی، 
الهه حسینی، حمید ابراهیمی، علیرضا 
جلالی تبار، میثم درویشــان پور، سام 
دانشــور، هومن رستگار، الهه افشاری 

و… اشاره کرد.

»نون خ« به تلویزیون برگشت

»مواجهه« ایرانی مسافر هندوستان شد

گروه فرهنگ و هنر- نشســت 
»کمدی؛ ســینمایی برای تمام فصول« 
بــا حضــور علیرضا خمســه بازیگر 
پیشکسوت سینما و تلویزیون همزمان 
با روز ملی سینما در سالن فردوس موزه 

سینمای ایران برگزار شد.
علیرضا خمســه در ابتدا با اشاره 
به روز ملی ســینما گفت: این روز را به 
مخاطبان سینما تبریک می گویم چرا که 
بدون مخاطب، سینما وجود ندارد؛ اگر 
مردم نباشند برای چه کسی فیلم بسازیم 
و تئاتر کار کنیم؟ قطعا اگر سینما و هنر 
ارزش و حیاتی دارد به واسطه مخاطبان 
خود است. وی با اشاره به اهمیت ژانر 
کمدی درسینما ادامه داد: همانطور که 
می دانید سینمای کمدی امیدوار کننده 
و بــودن آن یک ضرورت در ســینما 
اســت و اولین فیلم هایی که در جهان 
تولید شــدند، کمدی بودند. در گذشته 
و حــال، چه در ایــران و چه خارج از 
کشــور پرفروش ترین فیلم ها در ژانر 
کمدی بودند. کمدی همیشه و در همه 
دوران ها نیاز جامعه بوده است و در هر 
مدیومی اعم از سینما، تئاتر و تلویزیون 

مخاطب خود را جذب می کند. 
بازیگر »من زمین را دوست دارم« 
با بیان اینکــه از طریق کمدی به امری 
به اسم خنده می رسیم، بیان داشت: بعد 
از تراژدی دومین شکل نمایشی کمدی 
است و کار آن ایجاد خنده در تماشاگر 
است. در گونه کمدی بیش از ۴۰ شاخه 
و زیر مجموعه اعم از کمدی فلســفی، 
کمدی سیاســی، کمدی موقعیت و...

داریــم و حتــی در کمدی هایی مانند 
کمدی وحشت و کمدی سیاه کار این 
شاخه از هنر نمایش ایجاد خنده است. 
خندیدن و خنداندن دستاورد 

من است
 خمسه درباره دستاورد خود از کار 
کمدی در سال ها فعالیت، گفت: ویژگی 
مهم و متفاوت کمدی با سایر ژانرها در 
این است که کمدی به سمت آرمان ها، 
اســاطیر و الگوهای کهــن نمی رود و 
خوراک آن مســائل روزمره اســت به 
همین دلیل در بدو پیدایش با مخالفت 

فیلسوف ها مواجه شده است.
وی افــزود: در دوره کمدی های 
نو، لحن کمدی نرم تر شــد و به سمت 
مسائل خانوادگی رفت. کمدی در این 
دوران ها به ســمت مسائلی با رویکرد 
انتقادی رفت تا ایجاد خنده کند. زمانی 
که کار شــما این باشــد که بخندید و 
بخندانید، کمدی حرفه شــما می شود 
و ایــن مهم ترین دســتاورد من در این 
سال هاســت؛ من از آن دســته افرادی 
هســتم که برای خندیدن و خنداندن 

زاده شده ام.
جامعــه ای می خنــدد که از 

بحران عبور کرده باشد
خمســه درباره تجربــه بازی در 
نقش های جدی گفت: هانری برگسون 
فیلسوف فرانسوی معتقد است که خنده 
یک مکانیزم فردی نیست بلکه پدیده ای 
اجتماعی اســت و جامعه ای می خندد 
که از بحران عبور کرده باشد. کسی که 
درحال راه رفتن زمین بخورد عصبانی 
می شــود اما بقیه به او می خندند، چون 
خودشان درگیر آن بحران نیستند. من 
معتقدم خنداندن انســانی که در بحران 
است سخت اســت. وی ادامه داد: در 
دوره ای از زندگــی ام بــا بحران هایی 
روبرو بودم و متوجه شــدم نمی توانم 
فیلم های کمدی بــازی کنم و مردم را 
بخندانــم، در آن شــرایط ترجیح دادم 
فیلم های جدی تر و اکشن بازی کنم. به 
همین دلیل در کارنامه ام فیلم های جدی 
مانند »چشــم شیطان« و »بیست« نیز به 
چشم می خورد. یعنی آنقدر آن بحران 

جدی بود که روی من تاثیر گذاشت و 
موجب شد تا متفاوت بازی  کنم.  وی در 
پاسخ به این سوال که چه عنصری یک 
بازیگر را خاص می کند، گفت: یکی از 
معیارهــای بازیگری در جهان، زیبایی 
اســت یعنی به غیر از بدن، بیان، تخیل 
و استعداد، زیبایی برای سینمای جهان 
از معیارهای اصلی محسوب می شود.
بازیگرانی داریم که زیبا هستند اما فاقد 
»آن« بازیگری هســتند در مقابل برخی 
بازیگران نیز چهره زیبایی ندارند ولی به 
شدت بازیگران خوبی هستند و برخی 
هم هر دو معیار را با هم دارند و این گونه 

است که خشت بازیگری آماده شود.
دیگــر بــه کارگردانی فکر 

نمی کنم
خمسه با اشاره به تجربه کارگردانی 
خود نیز خاطرنشــان کرد: در مجموعه 
»معجــزه ازدواج« کارگردانی را تجربه 
کردم و متوجه شــدم کارگردان نقطه 
تلاقی همه مسائل در گروه فیلمبرداری 
اســت. به نظر من ســخت ترین کار 
جهان کارگردانی اســت به همین دلیل 
دیگر به آن فکر نمی کنم.وی با اشــاره 
به نقش هایی که علاقه داشته در سینما 
ایفا کند، بیان داشت: نقشی که همیشه 
دوست داشتم آن را بازی کنم، نقش اکبر 
عبدی در فیلم »مادر« ســاخته زنده یاد 
علی حاتمی بود. در نمونه های خارجی 
نیز نقش پیتر ســلرز در فیلم »پارتی« و 
جک نیکلســون در »دیوانــه از قفس 
پرید« و بازی وودی آلن در نقش دلقک 
در نمایش »شــاه لیر« را بسیار دوست 

داشتم؛ خودم را در آن بازی ها می دیدم 
و فکر می کنم می توانستم در آنها بازی 
کنم. اخیرا هم شخصیت باباپنجعلی در 
سریال »پایتخت« را بسیار دوست داشتم. 
خمسه ادامه داد: پیش از زنده یاد کسبیان 
قرار بود من نقش تلخک در ســریال » 
سلطان و شبان« را بازی کنم اما داریوش 
فرهنــگ به من گفت بــه دلقک کاملا 
شــرقی نیاز دارد و دلقکی که من بازی 
می کردم، شخصیت جنتلمن داشت و 
لمپن نبود.وی در پاسخ به این سوال که 
اخلاق حرفه ای در دوره تولید چگونه 
باید باشد، گفت: یکی از اصول بازیگری 
نظم است و نظم برای بازیگر مانند ستون 
برای ساختمان اســت. ویژگی اصلی 
بازیگرانی همچون محمدعلی  کشاورز، 
علی نصیریان، جمشید مشایخی، عزت 
الله انتظامی، داوود رشــیدی این بود که 
از نسل ما هم وقت شناس تر بودند. من 
معتقدم هر فــردی که کار هنری انجام 
می دهد باید نظم داشــته باشد.  بازیگر 
»پایتخــت« درباره رســیدن به نقش 
باباپنجعلی توضیح داد: در این ســریال 
هیچ کــدام از ما مازنی نبودیم و باید با 
لهجه مازنی حرف میزدیم. طبق اصول 
مشاهده و تقلید بر اصل مکتب برشت، 
بــه مازندران رفتــم و پیرمردها را نگاه 
می کردم؛ به تکلــم آنها دقت می کردم 
و از آنهــا برای خودم تقلید می کردم تا 
بتوانم نقش پنجعلی را درست دربیاورم 
و خدا را شــکر می کنم که مردم هم مرا 
قبول کردند.خمسه در پایان بیان داشت: 
کمدی بدون انتقاد شکل نمی گیرد. اگر 
ساختمانی به نام کمدی باشد یک ستون 
دارد و آن ســتون انتقاد است. حال این 
انتقاد می تواند از رفتار و نگرش جامعه 
به مســائل مختلف یا طبقه اجتماعی 
باشــد.در این نشست علاوه بر اعضاء 
باشــگاه مخاطبان و علاقه مندان سینما 
افرادی همچون مریم معترف کارگردان 
و بازیگر تئاتر، جواد مزدآبادی کارگردان 
سینما، رسول بابارضا، پیمان جعفری و 
رستم ایران نژاد از فارغ التحصیلان دوره 
های آموزش فیلمسازی باغ فردوس نیز 

حضور داشتند.

دوست داشتم جای اکبر عبدی در »مادر« بودم
علیرضا خمسه :

نیـما رجبـی
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